

教職員消息

Staff News

2017 至 2018 年度國際學術會議津貼計劃及訪問研究學人計劃 International Conference Grant and Resident Fellow Schemes 2017-2018

本院現已公開接受 2017 至 2018 年度國際學術會議津貼計劃及訪問研究學人計劃第一輪申請，截止申請日期為 2017 年 7 月 31 日，申請結果將於 8 月下旬公佈。歡迎本院教職員於本院網頁「申請及公佈結果」一欄下載申請表格及計劃詳情。查詢請致電 3943 8654 或 3943 7771 與本院陸敏兒女士或陳凱燕女士聯絡。

The first round application for International Conference Grant and Resident Fellow Schemes 2017-2018 is now open for submission. The application deadline is 31 July 2017. Results will be announced in late August. Application forms and guidelines of the schemes are available at the "Applications and Results" section of the College website. For enquiries, please call Ms Amy M Y Luk at 3943 8654, or Ms Cassie H I Chan at 3943 7771.



本院成員出版新書

New Publication of College Member

香港中文大學圖書館剛出版新書《順德潘小磐先生藏故舊翰墨選輯》，由本院成員鄒穎文女士輯錄。本書輯錄國學名師潘小磐先生(1914 – 2001)與其香港及其他地區文友八十九人之詩文書法手稿、信札一百七十七幅。此書既保存上世紀香港及其他地區詩人墨跡，亦可藉瞭解潘氏交遊，從而窺見七、八十年代香港文壇盛況，翰墨作者包括曾任教聯合書院及崇基學院之著名學者蘇文擢及王韶生教授。

本書由中大出版社發行：

[https://www.chineseupress.com/index.php?route=product/](https://www.chineseupress.com/index.php?route=product/product&product_id=3588&advanced=true&search_title=順德潘小磐先生藏故舊翰墨選輯)

[product&product_id=3588&advanced=true&search_title=順德潘小磐先生藏故舊翰墨選輯](https://www.chineseupress.com/index.php?route=product/product&product_id=3588&advanced=true&search_title=順德潘小磐先生藏故舊翰墨選輯)

The CUHK Library is pleased to announce a new publication "The Brushmarks of Friendship: Poetry and Calligraphy Treasures in Tribute to Poon Siu-poon" edited by College member, Ms Chau Yuan-weng.

This book compiles, transcribes and annotates the one hundred and seventy-seven works of poetry and calligraphy which Mr Poon Siu-poon (1914 – 2001), an expert in classical Chinese literature, and his eighty-nine friends exchanged. The literary works collected not only preserve the manuscripts and art works of literati of the last century, but also offer glimpses of the cultural and literary scene in Hong Kong in the 1970s and 1980s. Authors of these works include the renowned scholars, Professor So Man-jock and Wong Shiu-Shang, who had been teaching in United College and Chung Chi College.

The book is available at Chinese University Press:

[https://www.chineseupress.com/index.php?route=product/product&product_id=3588&advanced=true&search_title=](https://www.chineseupress.com/index.php?route=product/product&product_id=3588&advanced=true&search_title=順德潘小磐先生藏故舊翰墨選輯)

[順德潘小磐先生藏故舊翰墨選輯](https://www.chineseupress.com/index.php?route=product/product&product_id=3588&advanced=true&search_title=順德潘小磐先生藏故舊翰墨選輯)

